



## Message from the Executive Director (ONCAT)

**Toronto, June 16, 2016**

Finally the summer months are upon us, and I've noticed that people are generally in better spirits. For us here at ONCAT, it's also a time to catch our breath, pause and celebrate our many accomplishments over the past few months. But before I launch into our successes, I should perhaps start with our Executive Director's temporary absence.

As many of you may already know, Glenn Craney is on a 6-month secondment with the provincial government to lead the funding formula review for the postsecondary institutions. Given his experience, knowledge, and passion for making a difference, it's only fitting that he be one of the leaders of change in this area. He's due back at ONCAT in October, but in his absence, the team and I continue to work closely with all of our partners to ensure that things run smoothly.

February, March, and April are always extremely busy with year-end and our conference, but it's also our favourite time of year as it provides us with the opportunity to bring our partners together on a much larger scale. We are always amazed to see how creating a space for dialogue delivers outcomes and change that really continues to shift the credit transfer culture here in the province, and across Canada.

In February and March, we hosted three ONTransfer.ca Days, where we met with our partners from across Ontario to solicit their input on the development of our brand strategy, as well as to begin preliminary discussions on the website refresh. We also sponsored several workshops, including the Northern Collaborations workshop in Sault Ste. Marie, the workshop on French language pathway development in Sudbury, and the workshop on learning outcomes here in Toronto, where we welcomed Dr. Bob Turner, State Coordinator for the Interstate Passport Initiative in the US.

And we ended the year with our fifth annual Student Pathways in Higher Education conference and AGM. An incredibly well-attended event, with almost 350 delegates from across Ontario sharing their successes, challenges, best practices, and research over a two-day period. Not only were there more than 30 break-out sessions, but we also heard from the Honourable Reza Moridi, the former Minister of Training, Colleges and Universities, Deputy Minister Sheldon Levy, and a panel of transfer students who shared their experiences.

I should also add that our team has been actively meeting with student groups, faculty, and institutions, introducing our stakeholders to the hard work achieved by our 45 postsecondary partners, [including a](#)

[funding announcement at Canadore College.](#)

If you are interested in learning more about all of our accomplishments from this past year, we would encourage you to read our Annual Report, which can be found [here](#).

Before signing off, I would be remiss if I didn't mention the changes in our board membership. We would like to welcome our newest member, Christine Bradaric-Baus, Vice-President Academic at Mohawk College, and congratulate Donna Church, Vice-President Academic, Academic Affairs at Lambton College on her term being renewed. We would also like to thank Peter Ricketts, Vice-President Academic at Carleton University, and Julia MacKenzie, our student representative, whose terms came to an end, for all their years of commitment and dedication to our organization. We wish you well in your future endeavours.

And of course, with the recent cabinet shuffle, would like to thank Minister Moridi for his commitment to postsecondary education, and we would also like to congratulate the Honourable Deb Matthews, our new Minister of Advanced Education and Skills Development. We're looking forward to working with her in her new role.

From all of us here at ONCAT, we thank you for your continued support, and we hope that you take this time to enjoy the summer before gearing up for the next academic year.

Sincerely,

Lia Quickert  
Acting Executive Director

### **Conference Presentations Now Available Online!**

Missed the Student Pathways in Higher Education conference? Weren't able to see all the presentations? The session slides are now online and are available on the [conference website under the program tab](#).

### **Annual Report**

Want to know what we're up to? Interested in reading about all the highlights and achievements from the 2015–2016 year? Our annual report is [now online under the report tab](#).

### **Pathway Development Projects and Research**

Our commitment to improving Ontario's credit transfer system goes hand-in-hand with a continued focus on research and innovation. Every year, we fund Pathway Development Projects and Research Projects that help to facilitate student mobility. Please click the links for a full list of the 2016 [Pathway Development Project submissions](#) and [Research Projects](#). We have also started posting the 2015 full reports, so keep checking back if there's one not yet posted.

---

#### **Ontario Council on Articulation and Transfer**

180 Dundas St. West, Suite 1902  
Toronto, Ontario M5G 1Z8  
Tel: (416) 640-6951  
Fax: (416) 640-6959  
[www.oncat.ca](http://www.oncat.ca)  
[info@oncat.ca](mailto:info@oncat.ca)  
[Follow us on twitter](#)

Student looking to transfer? Visit [ONTransfer.ca](http://ONTransfer.ca)

**ONCAT is funded by the Government of Ontario**

This email was sent to \*|EMAIL|\* because you are subscribed to \*|LIST:DESCRIPTION|\*

[If you no longer wish to receive emails please unsubscribe](#)

[Update preferences](#)

[Forward to a friend](#)

[ONCAT privacy policy](#)



## Message de la directrice exécutive (CATON)

**Toronto, le 16 juin 2016**

L'été est finalement à nos portes et j'ai remarqué que les gens sont généralement en meilleure forme. Pour nous ici au CATON, c'est également le temps de reprendre notre souffle, de faire une pause et de célébrer nos nombreux accomplissements des derniers mois. Or, avant que je ne me lance dans nos succès, je devrais peut-être commencer par signaler l'absence temporaire de notre directeur exécutif.

Comme plusieurs d'entre vous le savent déjà, Glenn Craney effectue un détachement de 6 mois pour le compte du gouvernement provincial afin de diriger l'examen de la formule de financement des établissements postsecondaires. Compte tenu de son expérience, de ses connaissances et de sa passion pour changer les choses, c'est tout simplement normal qu'il soit l'un des leaders en matière de changements dans ce secteur. Son retour au CATON est prévu pour octobre, mais durant son absence, l'équipe et moi-même continuerons à travailler en étroite collaboration avec tous nos partenaires pour veiller au bon déroulement des opérations.

Février, mars et avril sont toujours des mois très chargés avec la fin de l'exercice et notre conférence, mais c'est également notre moment préféré de l'année puisque nous avons la chance de rassembler nos partenaires à plus grande échelle. Nous sommes toujours impressionnés de voir comment le fait de créer un espace de dialogue donne des résultats et apporte des changements qui continuent à faire progresser la culture de reconnaissance de crédits ici dans la province et partout au Canada.

En février et en mars, nous avons organisé trois Jours ONTransfer.ca, durant lesquels nous avons rencontré nos partenaires de partout en Ontario afin de recueillir leur opinion sur l'élaboration de notre stratégie de marque, ainsi que pour entamer les discussions préliminaires concernant la refonte du site Web. Nous avons également commandité de nombreux ateliers, notamment l'atelier Northern Collaborations à Sault Ste. Marie, l'atelier sur la création de parcours de transfert en français à Sudbury et l'atelier sur les résultats d'apprentissage ici à Toronto, lors duquel nous avons accueilli le Dr Bob Turner, coordonnateur d'État de l'Interstate Passport Initiative aux États-Unis.

Enfin, nous avons terminé l'année avec notre cinquième Conférence annuelle sur le parcours des

étudiants dans l'enseignement supérieur et notre assemblée générale. Ce fut un incroyable événement qui a attiré un grand nombre de personnes, dont près de 350 délégués de partout en Ontario qui ont partagé leurs succès, leurs défis, leurs pratiques exemplaires et leurs recherches pendant deux jours. Il y a eu pas moins de 30 séances en petits groupes et nous avons pu écouter l'honorable Reza Moridi, l'ancien ministre de la Formation et des Collèges et Universités, le sous-ministre Sheldon Levy et un groupe d'étudiants ayant bénéficié des parcours de transfert qui ont offert leurs témoignages.

Je devrais aussi ajouter que notre équipe a rencontré activement des groupes d'étudiants, des membres d'universités et d'établissements pour présenter à nos intervenants le travail acharné réalisé par nos 45 partenaires postsecondaires, incluant [une annonce du financement au Collège Canadore](#).

Si vous voulez en apprendre davantage au sujet de tous nos accomplissements de la dernière année, nous vous invitons à lire notre rapport annuel, que vous trouverez [ici](#).

Avant de terminer, je m'en voudrais de ne pas mentionner les changements apportés à notre conseil d'administration. Nous aimerions souhaiter la bienvenue à notre plus récent membre, Christine Bradaric-Baus, vice-rectrice à l'enseignement au Collège Mohawk, et féliciter Donna Church, vice-rectrice à l'enseignement et aux affaires universitaires au Collège Lambton pour le renouvellement de son mandat. Nous voudrions également remercier Peter Ricketts, vice-recteur à l'enseignement de l'Université Carleton et Julia MacKenzie, notre représentante étudiante, dont les mandats arrivent à terme, pour leurs années d'engagement et de dévouement envers notre organisation. Nous vous souhaitons le meilleur dans vos projets à venir.

Et finalement, avec le remaniement ministériel, nous aimerions remercier ministre Moridi pour son engagement dans l'enseignement postsecondaire et la formation professionnelle, et féliciter l'honorable Deb Matthews, nommé la nouvelle Ministre de l'Enseignement supérieur et de la Formation professionnelle.

De la part de tous les membres du CATON, nous vous remercions pour votre soutien continu et nous espérons que vous prendrez le temps de profiter de l'été avant d'entamer la prochaine année scolaire.

Veillez agréer l'expression de mes sentiments distingués.

Lia Quickert  
Directrice exécutive intérimaire

### **Les présentations de la conférence sont maintenant offertes en ligne!**

Vous avez manqué la Conférence sur le parcours des étudiants dans l'enseignement supérieur? Vous n'avez pas pu voir toutes les présentations? Les diapositives des séances sont désormais en ligne et offertes sur le site Web de [la conférence sous l'onglet des programmes](#).

### **Rapport annuel**

Vous voulez savoir ce que nous faisons? Vous voulez lire tous les faits saillants et les accomplissements réalisés durant l'année 2015-2016? Notre [rapport annuel est maintenant en ligne sous l'onglet des rapports](#).

### **Projets et recherche en matière de parcours de transfert**

Notre engagement à améliorer le système de reconnaissance de crédits de l'Ontario va de pair avec un

engagement continu envers la recherche et l'innovation. Chaque année, nous finançons des projets et recherche en matière de parcours de transfert qui contribuent à favoriser la mobilité étudiante. Veuillez cliquer sur les liens pour obtenir une liste complète [des soumissions de projets de développement de parcours de transfert](#) et de [projets de recherche](#) 2016. Nous avons également commencé à publier les rapports complets de 2015, alors continuez à surveiller si certains manquent à l'appel.

---

**Conseil pour l'articulation et le transfert - Ontario**

180, rue Dundas ouest, bureau 1902

Toronto (Ontario) M5G 1Z8

Tél.: 416 640-6951

Téloc.: 416 640-6959

[www.oncat.ca](http://www.oncat.ca)

[info@oncat.ca](mailto:info@oncat.ca)

[Suivez-nous sur Twitter](#)

Vous êtes un étudiant qui souhaitez un transfert? Aller à [ONTransfer.ca](http://ONTransfer.ca)

**CATON est financé par le gouvernement de l'Ontario**

Ce courriel a été envoyé à \*|EMAIL|\* parce que vous êtes abonné à \*|LIST:DESCRIPTION|\*

[Si vous ne souhaitez plus recevoir ce courriel, prière de se désabonner](#)

[Mettre à jour les préférences](#)

[Envoyer à un ami](#)

[Politique de confidentialité du CATON](#)

---

Copyright © \*|CURRENT\_YEAR|\* \*|LIST:COMPANY|\*, All rights reserved.

\*|LIST:DESCRIPTION|\*

This email was sent to \*|EMAIL|\*  
[why did I get this?](#) [unsubscribe from this list](#) [update subscription preferences](#)

\*|LIST:ADDRESSLINE|\*